



Referat fra bestyrelsesmøde nr. 3 i Herning Svæveflyveklub 3. april kl. 19:00 – 21:30 på TEAMS

Deltagere

- Thomas Faurholdt Jørgensen, formand
- Bjarne Sørensen, næstformand
- Per Kragssø, kasserer
- Thomas Grove, sekretær
- Kim Kruse Kristensen (suppleant)
- Mathias Skærlund (suppleant)

Afbud

- Erik Jørgensen

Pkt. 1 Godkendelse af dagsorden, referat fra sidste møde samt punkter til drøftelse under evt.

Referat godkendt.

Pkt. 2 Ind- og udmeldelser

Kenneth Petersen

Aktiv til udmeldt pr. 30.06.2025

Victor Elmholt

Indmeldt som elev pr. 01.04.2025

Pkt. 3 Ny hjemmeside

Kim Kruse Kristensen og Thomas Faurholdt Jørgensen har haft et TEAMS-møde med en leverandør af hjemmesider. Ifølge Unionen skal vi digitaliseres. Dvs. at fx al indmeldelse skal ske elektronisk. Der er en kobling direkte over i Conventus. Det sparer en del administrativt arbejde. Ifølge Thomas Faurholdt Jørgensen er det dyrt i opbygningen af en ny hjemmeside oplæring til systemet. Der kan søges om tilskud hos Herning Kommune til oplæring. Tilskud søges på bagkant hos Herning Kommune. Han foreslår desuden, at Herning Svæveflyvecenter S/I betaler halvdelen af udgiften til hjemmesiden. Herning Svæveflyvecenter S/I vil gerne bidrage. Hvor meget må de beslutte på et bestyrelsesmøde. Den fulde pakke på tilbuddet er 25.000,00 DKK inkl. moms. Det koster 1.500,00 DKK/på at host hjemmesiden, hvilket er det samme som vi giver i dag.

Kim Kruse Kristensen kontakter firmaet vedr. hvad prisen er for hjemmesiden uden oplæring. Ifølge ham er systemet relativt simpelt, hvis man har lidt teknisk snilde. Han spørger desuden firmaet, om der kan tilkøbes support på timebasis.

Kim Kruse Kristensen siger, at det er muligt at oprette en Google konto, hvor medlemmerne kan uploade billeder. Billederne kan fx PR-gruppen anvende i deres arbejde. Det er samme setup, som Vejle Svæveflyveklub. Ved at oprette sådan en konto kan ejerskabet gå i arv, så diverse konti ikke er bundet op på personlige konti.

Bjarne Sørensen spørger til, om det er muligt at få forum på den nye hjemmeside. Flere medlemmer efterspørger et forum, hvor fx hverdagsflyvning kan arrangeres. Ikke alle medlemmer er på sociale medier, hvor hverdagsflyvning typisk arrangeres. Kim Kruse Kristensen spørger firmaet, om det er muligt at integrere dette på en ny hjemmeside.



Thomas Faurholdt Jørgensen siger, at bestyrelsen skal træffe en beslutning vedr. hjemmesiden. Vi har talt om punktet mange gange – det bør ikke komme op på endnu et bestyrelsesmøde. Budgettet som Kim Kruse Kristensen har prokura til, er 25.000,00 DKK. Bestyrelsen beslutter at igangsætte projektet.

Pkt. 4 Drøftelse af flypark

Bestyrelsen oplever, at der i marts måned har været meget stor aktivitet på klubflyene. Det har til tider været svært at finde ledige sæder. Unge piloter har svært ved at opnå timekravet for at blive omskolet til VD/TG, når der bliver skolet på PM.

Ifølge Thomas Faurholdt Jørgensen har DIF åbnet op for ansøgning om indkøb af idrætsmateriel på op til 300.000,00 DKK. Han har drøftet et evt. indkøb med Pia Nissen vedr. vores likviditet.

Vores likviditet er formindsket, da vi med rette har valgt at udbetale medlemstilgodehavende. Desuden finansierer vi udgifter i klubben før medlemmer betaler. Vi opkræver først kontingent mv. pr. 1. maj, men udgifter forfalder i perioden 1. januar til 1. maj. Saldobalancen bliver først udskrevet 15. april – men et hurtigt overblik – indtægter og udgifter – det ser fornuftig ud. Allerede besluttet investering for 2025/27 renovering af VN, VK og 29 – beløbsmæssig (med forbehold) kr. 170.000 pr. fly eller kr. 510.000.

Vores kommende spil er med én tromle, men den høje aktivitet i klubben kræver at vi fastholder spil nr. 2. Her mangler vi ca. kr. 300.000 – som forfalder måske i 27-28.

Nu værende pres på vores fly kan afhjælpes med – organiseret hverdagsflyvning og optimal udnyttelse på flyvedage. Desuden indlån i akutte situationer. Optimering er ”gratis” for klubben, men unik for medlemmerne.

Nyt fly er der ikke indarbejdet i budgettet – derfor skal vi snarest afholde et møde, hvor vi drøfter 5 årsplan for klubben. Herefter involvering af medlemmerne.

Thomas Faurholdt Jørgensen siger, at vores medlemmer ikke har de bedste forudsætninger lige nu pga. trykket på sæderne. Thomas Faurholdt Jørgensen og Bjarne Sørensen har talt om, at vi skal søge fondene.

Bjarne Sørensen kan til dels følge problemstillingen. Han er enig med Per Kragssø i, at vi er nødt til at kigge ud i fremtiden. Vi har jf. tidligere referater reserveret slots til VN, VK og 29 til renovering af overflade. Hvis vi indkøber et ekstra sæde, skal der ske en regulering et sted. Det kan fx være på fastprispakkerne.

Per Kragssø siger, at vi har fået 100.000,00 DKK i fondsmidler til spil nummer to. Dvs. at vi mangler 300.000,00 DKK i for færdiggørelse. Han siger, at vi er nødt til at have et overblik.

Thomas Faurholdt Jørgensen siger, at vi ikke har diskuteret hvad vi gør med pengene fra gæstestarter. Han spørger ind til, hvad vi bruger midlerne til. Ifølge Per Kragssø og Bjarne Sørensen indgår de i klubdriften.

Bjarne Sørensen foreslår, at vi sætter os ned og drøfter i plenum hvad vi gør. Vi er i en helt anden situation end da vi solgte X9. Bjarne Sørensen spørger, hvor mange elever vi har som oplever flaskehalsen på PM. Der er omkring tre piloter på PM, som afventer timer til at gå over på andre fly.

Thomas Faurholdt Jørgensen siger, at han oplever at kapaciteten bliver brugt på flyene fra tidlig formiddag til først på aftenen.

Thomas Faurholdt Jørgensen opsummerer:

- Ansøgning hos DIF (Thomas Faurholdt Jørgensen)



- Undersøgelse af indleje af et fly (Bjarne Sørensen og Thomas Grove)
- Femårsplanlægning

Pkt. 5 Orientering om samarbejde med Herning Ultralet Flyveklub

Thomas Faurholdt Jørgensen siger, at han har talt med Herning Ultralet Flyveklub vedr. madonnaskabet. Der skal afholdes DIF DM til næste år. Området omkring madonnaskabet skal have en tur. De forestiller sig, at der skal være tre flagstænger ligesom der er oppe ved Herning Lufthavn. I Herning Ultralet Flyveklub har de en skiltemager. Han kan være behjælpelig med den fremtidige reklame/udsmykning.

Pkt. 6 Udlån af klubfly

Kim Kruse Kristensen har ansøgt bestyrelsen om lån af ZS. Der er fly-in 17. august på stranden i Blokhus. Han har undersøgt med Forsikringsklubben, om det er OK at lande på stranden. Det må han gerne ifølge Forsikringsklubben, men han skal også have et grønt lys fra flyejeren, dvs. bestyrelsen. Bestyrelsen imødekommer hans ønske, hvis ZS bliver blandt de udvalgte. Der er en maks. tilmelding.

Bjarne Sørensen skal have VK med til Slovakiet. Hans bil må ikke trække VK og de aftaler han har lavet, med øvrige klubber er løbet ud i sandet. Derfor spørger han bestyrelsen, om han må bytte sin reservation rundt til et en-sædet, så han kan køre lovligt. Bestyrelsen imødekommer ønsket, når Bjarne Sørensen vender retur efter weekenden, hvis det er relevant.

Thomas Bach Madsen, Erik Jørgensen og Elias Agger har ansøgt bestyrelsen om lån af VN til Sun Air Cup. De vil gerne deltage, hvor Thomas Bach Madsen er deres stræktræner. Ved nationale konkurrencer er der krav om canopy flash fra 2025. Sun Air Cup er fra 2. – 10. august 2025. Det er en forudsætning for deltagelse, at canopy flash bliver monteret inden. Der er indkøbt en canopy flash til VK, som ikke er blevet monteret i vinters. Den kan blive monteret i VN.

Pkt. 7 Eventuelt

Thomas Grove har spurgt Herning Svæveflyvecenter S/I, om de kan deltage til koordineringsmøde mellem de to bestyrelser. Bestyrelsen for Herning Svæveflyvecenter S/I har meldt tilbage, at de godt kan deltage denne dato.

Næste møde afholdes d. 22. april 2025 kl. 19:00 på TEAMS.

For referat,
Thomas Grove
Sekretær